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Més de 1.200 barcelonins
als grups d’acollida que
ajudaran els refugiats

ESPORTS pàg 14
El Joventut de Sergio Manzano
es juga aquest dissabte l’accés al 
‘play-off’ per pujar de categoria 

Entrevista a 
Agustí Colom

Regidor de 
Les Corts

pàg 8

“No farem una
consulta sobre 
la residència 

del Bisbat: seria
tergiversar”

Fo
to
: F
. J
. R
od
ríg
ue
z



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 42 95 17
| 2 línialescorts.cat 5 abril 2017



línialescorts.cat 3 | 5 abril 2017Reportatge

1.248 barcelonins han respost a la
crida del Programa Català de Re-
fugi i s’han apuntat per ser men-
tors de refugiats. Formen part
d’un total de 2.600 voluntaris
d’arreu de Catalunya, que faran
aquesta tasca mitjançant grups
d’acollida a les persones refugia-
des que en formin part. Aquí cal
afegir els milers de persones que
van aglutinar-se a la manifestació
del 18 de febrer sota el lema #Vo-
lemAcollir, convocada per la cam-
panya Casa Nostra Casa Vostra,
que, alhora, ja compta amb gai-
rebé 122.000 adhesions.

Les xifres parlen soles: un
gruix molt gran de la població vol
posar el seu gra de sorra davant del

drama que estan vivint milions de
refugiats d’arreu del món, coinci-
dint a més amb els sis anys des de
l’inici de la guerra de Síria.

De fet, els mateixos impulsors
del programa s’han sorprès per l’è-
xit de la crida. “No esperàvem que
ho sol·licités tanta gent, tenint en
compte que només hem fet una
roda de premsa”, remarca Oriol
Amorós, secretari d’Igualtat i Mi-
gracions del Departament de Tre-
ball i Afers Socials, a aquesta pu-
blicació. Amorós explica que “s’hi
han apuntat persones de totes les
edats, sobretot dels 80” i detalla
que “un 70% són dones”.

“Els mentors dedicaran quatre
hores setmanals durant sis set-
manes a acompanyar la persona re-
fugiada en diferents àmbits: l’a-
prenentatge de la llengua, l’orien-
tació i inserció laboral i la socialit-
zació”, explica Amorós, el qual

afegeix que “cada grup tindrà un
educador social que els orientarà,
al qual veuran un cop al mes”. A
més, el programa inclou un ajut
econòmic per a la persona refu-
giada que durarà un màxim de 12
mesos, revisable cada tres.

De moment, però, no se sap
quantes persones es beneficia-
ran del programa català. “És gent
que ve del programa estatal i a Ca-
talunya n’hi ha 640”, explica Amo-
rós. “D’aquestes, podrien sol·lici-
tar entrar al programa català unes
300 persones, que són les que no
haurien aconseguit inserir-se en
els 12-18 mesos que dura l’estatal
i necessiten més temps”, detalla.

Si fos així, doncs, el volum de
mentors davant les persones re-
fugiades que arribarien al pro-
grama català seria molt despro-
porcionat, tenint en compte que
els grups d’acollida estan formats

per entre 3 i 5 persones. Segons les
dades que proporciona Amorós,
amb un màxim de 1.500 mentors
ja es cobriria la demanda.

DENEGATS LA MAJORIA DE CASOS
Davant d’això, sorgeix el gran
problema d’aquesta crisi huma-
nitària, que s’extrapola a escala
mundial. Encara que hi hagi mol-
ta gent disposada a ajudar, l’aco-
llida topa amb un carreró sense
sortida: els estats estan denegant
l’asil a la majoria de persones
que el sol·liciten.

Segons explica Pascale Cois-
sard, de la Comissió Catalana
d’Ajuda al Refugiat, “el 2015 l’Es-
tat espanyol va denegar el 70% de
les sol·licituds d’asil o refugi”. De
tota manera, posa èmfasi a dir que
el 2016 “el 67% de les resolucions
han estat favorables”. Però aler-
ta que aquestes dades “es deuen

al fet que la majoria de sol·licitants
són de Síria i és molt difícil dene-
gar-les en aquests casos”. A més,
diu, “el conflicte sirià ha fet que re-
fugiats d’altres parts del món es
quedin sense asil”.

Coissard remarca que de les
persones que van obtenir reso-
lucions favorables l’any passat,
“només 355 tenen l’estatus de re-
fugiades, ja que de les 6.855 re-
solucions, 6.500 eren de protec-
ció subsidiària, on no hi ha un
tracte individualitzat”. A això se
suma que en aquest període es
van acumular més de 20.000
sol·licituds sense resoldre.

Amb tot això, Coissard la-
menta que “les xifres d’acollida són
molt baixes” i puntualitza que “a
l’Estat espanyol es van presentar
només l’1,3% de les sol·licituds d’a-
sil de la Unió Europea, és a dir, 3
per cada 10.000 habitants”.

Voler acollir i no poder
» Més de 1.200 barcelonins formaran part dels grups d’acollida del Programa Català de Refugi

» CCAR: “Les xifres d’acollida són molt baixes; només s’acullen 3 persones per cada 10.000 habitants”

Manifestació multitudinària a Barcelona el 18-F (esquerra), refugiats a Àustria (a dalt) i Homs, a Síria, destrossada per la guerra (a baix). Fotos: Twitter (@volemacollir) i ACNUR

Neus Marmol
BARCELONA
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per Iu Forn

4Revolució catalana 

Ningú està en condicions d'asse-
gurar com acabarà exactament el
Procés. El que sí que sabem segur
és que, en el pitjor dels casos,
s'haurà emportat per davant una
certa manera de fer les coses. No
vol dir que no es tornin a fer, més
o menys igual o pitjor, però en tot
cas tot serà diferent.

Millet a la banqueta és la fi
dels “senyors de BCN” que es van
creure (i creuen encara) ser els
amos de la cosa i que ara estan to-
talment descol·locats. Aquella
burgesia o petita burgesia que s'ha
anat passant el porró des dels
anys 20, primer amb l'avi, després
amb el fill que va fer-se franquis-
ta i finalment amb el nét que es va
fer progre. Són aquells que sem-
pre han estat controlant el soto-
país i a qui l'onada se'ls ha endut
pel davant. I és Millet i és Macià
Alavedra, aquell catalanisme que
la pàtria justificava vendre qua-
dres de dubtosa qualitat a preus
d'obres d'art. Aquella catalanor
del mirar cap a una altra banda
“perquè és que està fent molt
pel país”.

La desaparició d'Unió ho ex-
plica perfectament. El partit-lob-
by ja no té espai. La nova realitat
l'ha ofegat com quan tapes un foc
i el deixes sense oxigen. De la ma-
teixa manera que van tancar les
botigues de discos i van desapa-
rèixer els venedors ambulants
de CD’s de música i DVD’s de

pel·lícules, la feina d'anar a Ma-
drit (concepte) a vendre un mos-
trari de barrets de copa ja no té
cap sentit. Perquè la gent ja no va
amb barrets de copa.

Passa igual amb la muda de
pell de Convergència a Pedecat
per fugir d'aquest passat. Al seu
dia Jordi Pujol, coneixedor com
ningú de la classe mitjana cata-
lana, fos de tota la vida o acaba-
da d'arribar, va crear el partit de
la societat central. I anava su-
mant majories absolutes. Però
aquesta societat ha canviat. Per
molts motius: la crisi econòmi-
ca endèmica, la revolució digital
que ha provocat un canvi social
radical, la precarització perma-
nent... I el Procés n'és la prova.
El tradicional “ai nena, vols dir”
s'ha transformat en una des-
connexió desacomplexada i cada
cop més evident d'una Espanya
que es veu com la imatge i les
maneres del passat.

Aquesta Espanya on tot és
tan antic que el senyor que gua-
nya eleccions (i que les seguirà
guanyant) és aquell que en ple
esclat del running i de l'anome-
nada roba tècnica es dedica a ca-
minar ràpid vestint com quan
sortíem als caps de setmana a la
muntanya amb el Gordini i a
casa hi teníem un televisor Te-
lefunken en blanc i negre, però
amb un plàstic de colors davant
de la pantalla perquè sembles

que allò no era el que era. Un se-
nyor que apareix a la clausura
del congrés del seu partit a Ca-
talunya amb una camisa i una
americana comprades a la sec-
ció clàssica de “Novedades Her-
manos Buitrago”, una sastreria
de capital de províncies tan an-
tiga que ni La Cubana l'usaria
per vestir els personatges d'una
nova edició de Les Teresines.

I la gran oferta de canvi de tot
això és un PSOE que aquest di-
umenge ha tret a passejar Alfon-
so Guerra, Felipe González (que
jo diria que ha passat pel plan-
xista), Rubalcaba, Bono, ZP, Ci-
prià Ciscar, Matilde Fernández...
El PSOE del 1982, aparell en es-
tat pur, és la pinya del PSOE que
diu que és el futur. Sí, i jo sóc en
Joel Joan.

No sé si nosaltres ens en sor-
tirem o no, però el que està clar és
que ara mateix Espanya i Cata-
lunya viuen en galàxies diferents.
I els espanyols que no es resignen
a seguir on (i com) estan, haurien
de començar a canviar de bàndol.
Com està fent Pablo Iglesias, que
alguna cosa ja s'ha ensumat o com
Pedro Sánchez, que veu que
aquest és l'únic espai que li que-
da totalment lliure.

No es tracta ja (i no només)
de ser indepe o no sinó de
passat o futur.

Publicat a El Nacional.cat

Un diari participatiu

@rbasalutigestio: Cap català intel·ligent
es  pot  creure  les  mentides  de  Rajoy.
Quantes vegades han promès invertir di-
ners a Rodalies? Amb quin resultat?

@peremarticolom: President  Puigde-
mont, des de Harvard: “La participació de
la gent en el referèndum determinarà si és
vàlid o no”.

@MainatJM: A  la  campanya  de  les
primàries,  Pedro  Sánchez podria  fer  un
cartell amb aquesta foto i el clàssic lema:
Si tú no vas... ¡Ellos vuelven! 

per Jordi Lleal 

En l’actual moment polític en
què estem no ens podem per-
metre les accions forassenyades
que ha emprès Arran, amb una
tàctica que dóna portades de no-
tícies als mitjans. 

Les reivindicacions de l’in-
dependentisme són en un altre
terreny. Estem en ple debat in-
tel·lectual, hi ha qui no sap en-
tendre que no és el cas de veu-
re qui té més bemolls. En un mo-
ment crucial i delicat com aquest,
és la dialèctica la que ens ha de
servir per convèncer mitjançant
el diàleg i el debat. La resta és do-
nar carnassa a la fera. 

Si hem de guanyar, serà
amb intel·ligència i no per pe-
brots, perquè la força bruta i ele-
ments de coacció la tenen els
unionistes: els en sobra. Siguem
seriosos, no podem dir “són
gent jove i ja se sap que a vega-
des es passen” i quedar-nos
tan tranquils. La presència d’An-

na Gabriel i David Fernández no
va ser convenient i les declara-
cions posteriors traient ferro
tampoc perquè no s’hi val dir
que altres col·lectius i partits
també han patit accions rebut-
jables, com va passar a la seu de
Blanquerna a Madrid. Si ells ho
fan nosaltres no, perquè no ha-
víem quedat que la nostra és “la
revolució dels somriures”? 

Tenim al president Puigde-
mont de gira pels Estats Units,
explicant la nostra posició polí-
tica enfront d’un Estat i un go-
vern que no ens deixa exercir el
dret a convocar un referèn-
dum, no ens podem tirar pedres
a la nostra teulada. Esperem
que les de la CUP ens ajudin a
aconseguir el nostre objectiu.
Ara no és el moment de fer foc
d’encenalls, tinguem una mica
de paciència, que ja ens arriba-
rà l’hora de plantar-nos de va-
lent per la independència.

4Acció forassenyada

Parlen els
veïns

José
“Em sembla bé la
iniciativa de posar-
li el seu nom a un
carrer, però no crec
que hagin de retirar
cap dels que exis-
teix. Qualsevol cosa

que el club vulgui fer per honorar la seva
figura em sembla bé, però també s’ha de
respectar el que hi ha ara mateix.”

Dalila
“No m’agrada gaire
el futbol, però sé
que ell ha estat una
persona important
per al club, com a
jugador i com a en-
trenador. Entenc

que això agradaria al club i a la gent que
s’estima el Barça, però a mi no m’importa.
No hi estic ni a favor ni en contra.”

Gonzalo
“És una persona
molt estimada per
l’afició del Barça, de
manera que si
aquests volen que
es recordi la seva fi-
gura posant-li el seu

nom a un carrer no em sembla malament,
però tampoc crec que sigui una cosa im-
prescindible per recordar-lo.”

Susi
“No crec que perquè
hagi estat entrena-
dor i jugador de fut-
bol es mereixi una
cosa així. Hi ha mol-
tes altres persones
que han fet coses

molt més importants per la ciutat o pel ba-
rri i no es parla de si es mereixen aquest
tipus de reconeixement.”

Creus que Cruyff hauria de tenir un carrer dedicat al voltant del Camp Nou?
per Toni Enguix

Opinió en 140 caràcters
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EDUCACIÓ415 nous centres i 6
instituts  escola  més.  Aquesta  és
una de les dades més destacades de
l’oferta escolar inicial que el depar-
tament d’Ensenyament ha posat a
disposició de les famílies durant el
període de preinscripció, que com
cada any ha tingut lloc entre finals
de març i principis d’abril –el procés
de matrícula, però, no es tancarà fins
al  setembre–.  Una  oferta  que,  a
més, presenta més grups de P3 i de
primer d’ESO que l’any passat, es-
pecialment en l’ensenyament públic.

Concretament, per a P3 s’ofe-
reixen inicialment un total de 77.220
places –1.280 més que les del curs
actual–, mentre que hi haurà 3.154
grups –99 més–, dels quals 2.164 co-
rresponen a l’escola pública i 990 a
la concertada. 

Pel que fa a primer d’ESO, hi ha
disponibles  83.502  places  –1.782
més que el curs actual–distribuïdes
en 2.818 grups, 94 més que en la
passada  preinscripció.  D’aquests,
1.851 són a centres públics i 967 a
concertats.  Tanmateix,  el  Govern
destaca que  tots  els grups,  inde-
pendentment de la titularitat –siguin
d’escoles  públiques  o  concerta-
des–, es revisaran i s’adequaran a la
realitat derivada de la preinscripció

d’enguany i el procés de matrícula.
De fet, aquests càlculs s’han realit-
zat  d’acord  amb una  ràtio  de  25
alumnes a P3 i 30 a primer d’ESO. 

CRITERIS ACORDATS
Tot i això, la consellera d’Ensenya-
ment, Meritxell Ruiz, assenyala que,
“en  funció  de  la  complexitat  del
centre”, la ràtio es podrà acotar a 27
alumnes al primer curs de Secun-
dària. Paral·lelament, la Generalitat
també ha acordat amb  les admi-
nistracions locals que els centres que
enguany han establert la ràtio de P3
a 22 alumnes la puguin mantenir el
curs vinent. “Hem vetllat per la con-
tinuïtat dels projectes educatius”, as-
segura  Ruiz,  que  també  destaca
que s’ha tingut cura de la “distribu-
ció equilibrada” de l’alumnat amb
necessitats educatives específiques
(NEE) i la “creació d’instituts escola per
reduir  l’abandonament  escolar  i
millorar la continuïtat educativa”. 

Els sis nous instituts escola són
el de Gavà Mar (Baix Llobregat), Tri-
nitat  Nova,  Antaviana  i  El  Til·ler
(Barcelona), Torre Queral (Lleida) i Es-
cola Mediterrània (Tarragona).

En aquest sentit, Ruiz ha afirmat
que enguany “hi ha un increment
important  en  inversions”,  fet que

també es tradueix en els 15 nous
centres de primària i secundària. 

PREINSCRIPCIÓ
La preinscripció arribava amb tres no-
vetats respecte dels criteris d’admis-
sió dels alumnes. La primera fa refe-
rència a les llistes d’espera de cada
centre, en les quals constaran no no-
més les sol·licituds que els pares ha-
gin demanat com a primera opció,
sinó també les que s’hagin demanat
en qualsevol altra que sigui preferent
a l’opció assignada. “Això vol dir que
t'avisaran quan hi hagi vacants tam-
bé en la segona o tercera opció”, con-
creta Ruiz. La segona novetat és que
a principis del curs vinent, els centres
publicaran una llista dels nous alum-
nes i informaran de les vacants. 

A  més,  enguany  els  alumnes
han hagut de fer servir el seu iden-
tificador a l’hora d’efectuar la preins-
cripció, el qual consta en el Registre
d’alumnes de Catalunya (RALC). 

Per últim, la consellera destaca
que “s’intensificaran les mesures per
detectar el frau”, fins al punt que En-
senyament pot demanar als cen-
tres la documentació justificativa
i citar les famílies per comprovar si
tot encaixa. El frau comporta la pèr-
dua del dret de prioritat.

Preparats per al nou curs
» Ensenyament posa a preinscripció més grups de P3 i de primer d’ESO per al pròxim any

» La consellera Meritxell Ruiz anuncia l’obertura de 15 nous centres educatius i 6 instituts escola

INCLUSIÓ4La consellera d’En-
senyament també detalla que un
dels objectius del departament és
“afavorir la integració de l’alumnat
amb necessitats educatives espe-
cífiques (NEE) mitjançant una dis-
tribució  equilibrada  en  els  cen-
tres” que integren el Servei Educa-
tiu de Catalunya. 

En aquest sentit, valora la feina
del Síndic i els compromisos del de-
partament. Ara, seguint aquesta lí-
nia, s’estan adoptant un seguit de
mesures  en el procés de preins-
cripció i matrícula. 

Una d’elles  s’ha  implementat
abans del procés. Es tracta de la pla-

nificació de les places disponibles,
mitjançant una detecció prèvia de
les necessitats específiques de l’a-
lumnat i orientació a les famílies. 

En  segon  terme, es  faran ac-
tuacions  específiques  d’acom-
panyament i acollida dels alumnes
amb  NEE  als  centres  educatius,
“fent servir tots els instruments a l’a-
bast  per  afavorir  l’escolarització
equilibrada d’aquests escolars”, in-
formen des d’Ensenyament. 

I ja per últim, s’han limitat les
matrícules que es poden fer fora
de  termini  a  centres  amb  una
elevada concentració de proble-
màtiques socials. 

Atenció específica

La consellera Ruiz destaca que amb la preinscripció d’enguany hi ha “més oportunitats per a les famílies i més transparència”. Fotos: Arxiu / Infografia: Línia

ensenyament.gencat.cat
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Aviat farà un any que és re-
gidor de les Corts. Com va-
lora aquests primers mesos

al capdavant del districte?
Molt positivament. Crec que hem
sabut continuar bé la feina que ja
havia començat a fer l’anterior re-
gidora, Laura Pérez, i en alguns te-
mes hi hem pogut donar l’impuls fi-
nal. Per exemple, en el cas de la Co-
lònia Castells, on ja albirem que a fi-
nals d’aquest estiu començarem a
fer els reallotjaments.

Més enllà de projectes concrets,
en què creu que s’ha notat espe-
cialment el canvi a la regidoria?
No crec que hi hagi hagut cap can-
vi substancial, ni pel que fa a la línia
programàtica ni respecte de la ma-
nera de treballar. En tot cas, això ho
hauran de dir els veïns i les veïnes.

Vostè arribava a les Corts després
del pacte amb el PSC. Deixava l’Ei-
xample, també la regidoria de
Comerç... Finalment ha trobat
l’estabilitat i la tranquil·litat que
necessitava?
Bé, jo abans estava igualment esta-
ble  i  tranquil  eh!  [Somriu].  A  l’Ei-
xample hi estava molt a gust, però a
les Corts hi estic igual o més. 

Com ha estat l’adaptació? Conei-
xia bé la realitat de les Corts?
Jo sempre he viscut a l’Eixample però
he treballat a les Corts, concretament
a la UB. I durant molts anys, el trajecte
de la feina a casa l’he fet passejant
per aquests carrers, comprant a les
botigues del districte... M’és un espai
molt familiar.

A hores d’ara, podríem dir que té
dos grans fronts oberts sobre la
taula: la polèmica pel tancament
de l’escola Ausiàs March i el rebuig
veïnal a “l’hotel” del Bisbat.
Sí, tot i que vull remarcar que l’escola

Ausiàs March no es tanca: quedarà
absorbida per un nou centre fruit de
la nova oferta d’educació pública.

No sembla que aquesta oferta
que el Consorci ha plantejat con-
venci les AMPA del districte. A vos-
tè el convenç?
Evidentment que sí, perquè és una
proposta  que  ha  estat  treballada
conjuntament amb la regidoria del
Districte. L’alternativa era tenir l’any
que ve un nou ‘bolet’ a qualsevol de
les escoles que ara no el tenen. No-
saltres crèiem que aquesta no era la
solució, sinó que la solució definiti-
va passava per poder construir una
nova escola al districte, cosa que no
s’ha fet en els últims 21 anys. I arran

d’això hem creat les condicions, uti-
litzant Can Rosés de forma provi-
sional,  per  poder  tenir  una  nova
escola  d’aquí  a  quatre  anys  que
permetrà absorbir l’Ausiàs March i,
a més, amb l’operació podrem re-
soldre també la demanda històrica
de la construcció d’un nou institut.

L’AMPA de l’Ausiàs March diu que,
segons la normativa vigent, l’escola
no es pot convertir en un institut
amb dues línies de secundària i
batxillerat per manca d’espai.
L’edifici de l’institut òbviament ha de
complir uns requisits. Però aquests
requisits depenen de les línies que
tingui l’institut, i això ara per ara no
s’ha decidit. I, per altra banda, com
que s’ha de rehabilitar, l’edifici té les
potencialitats suficients per donar
compliment a la normativa. De fet,
una escola necessita molt més espai
que un institut. On hi cap una esco-
la hi cap un institut.

I on hi cap una residència hi cap un
hotel. Ja sap a què em refereixo: el
polèmic projecte del Bisbat. 
No serà mai un hotel. Nosaltres no
ho permetrem, perquè la llicència
que ve del mandat anterior és per a
una residència de docents. 

Hi ha marge de maniobra per in-
tentar trobar una solució que
acontenti el Bisbat i els veïns o ja
han esgotat totes les vies?
Des d’un punt de vista legal no, per-
què ja hem fet tot el que es podia fer
i, de fet, fins i tot més, perquè hem
aconseguit que voluntàriament es
reduís  la  volumetria  del  projecte.
Però des d’un punt de vista d’inter-
locució, de diàleg, crec que encara hi
ha recorregut i espero que puguem
arribar a una solució encara més sa-
tisfactòria.

Està descartada la possibilitat que
el Districte dugui a terme una
consulta perquè el veïnat pugui
posicionar-se, votant, sobre aquest
projecte?
Sí. Perquè nosaltres no enganyem la
gent. Quan es fa una consulta és per-
què  serveixi  d’alguna  cosa.  I  en
aquest cas estem davant d’una lli-
cència reglada que no depèn d’una
opinió: depèn de si es compleixen
uns requisits. I, agradi o no, es com-
pleixen. Per tant, donar expectatives
als  veïns  amb  una  consulta  fent
creure que podria servir per a algu-
na cosa seria tergiversar la realitat.

Una altra qüestió cabdal per al dis-
tricte és el nou Espai Barça. L’acord
entre el club i el consistori és més
a prop?
Hem anat avançant, sí. Finalment,
des de finals d’estiu tenim un do-
cument sobre la taula a partir del
qual hem pogut treballar. S’ha fet
una  feina  tècnica  important  des
d’Urbanisme i hem iniciat unes ses-
sions en el marc de la comissió de se-
guiment, on també hi ha els veïns,
per  poder  analitzar  i  debatre  as-
pectes concrets del projecte. I ara es-
tem en aquesta fase.

Mentrestant, resoldre l’incivisme i
els problemes de mobilitat dels dies
de partit al Camp Nou continua
sent una assignatura pendent.
Aquest és un problema complex i
que  s’arrossega  des  de  fa  molts
anys,  però  crec  que  hi  ha  hagut
avenços.  Començant  pel  treball
conjunt que estem fent per prime-
ra vegada la policia, els veïns i el Dis-
tricte. Aquesta és la via que ens ha
de permetre trobar solucions, mol-
tes de les quals segurament passa-
ran per l’Espai Barça. El club ha de
poder  internalitzar  bona  part  de
l’impacte que generen els dies de
partit al barri. I així li hem dit i cal re-
marcar-ho.

Les Corts és un districte habitual-
ment tranquil, però al llarg d’a-
quests mesos li ha tocat afrontar
situacions delicades, com l’oku-
pació de La Benaventurada. Està
satisfet de com es va gestionar?
Crec que des del districte vam tre-
ballar el millor possible per evitar que
aquella okupació no generés una
fractura entre veïns del mateix barri,
perquè els que van okupar l’edifici
també ho eren. Vam intentar calmar
les dues parts amb la perspectiva
d’una solució que passava neces-
sàriament per la recuperació de l’es-
pai per part de la propietat. I crec que
al final, malgrat les tensions que es
van viure, hem aconseguit que tot
plegat no acabés generant una frac-
tura veïnal.

Darrere d’aquella okupació hi ha-
via la reivindicació del dret a l’ha-
bitatge, amenaçat a la ciutat i al dis-
tricte per l’augment de preus.
[Assenteix amb el cap].

En una entrevista a Línia Les Corts,
el president Puigdemont ens deia

que “per fer front a la bombolla del
lloguer cal poca demagògia i més
efectivitat”. Es va sentir al·ludit?
No, perquè justament si aquest go-
vern ha demostrat especial efectivitat
en algun àmbit en concret, aquest
és  el  de  l’habitatge. Mai  com  ara
s’han invertit tants recursos per im-
pulsar el lloguer social. El problema
que té la ciutat és que aquesta fei-
na es podria haver començat a fer
anys enrere i que la Generalitat s’ha
absentat històricament de fer polí-
tiques d’habitatge. Amb tot, crec que,
si  hi  ha  efectivitat  en  aquest  te-
rreny,  és  en  el  govern  d’aquesta
ciutat. En canvi, sembla que la Ge-
neralitat està més instal·lada en la pri-
mera part de la frase del president. 

Hi ha més vulnerabilitat del que
sembla a les Corts en l’àmbit de
l’habitatge?
A les Corts també hi ha desnona-
ments, per exemple. També tenim
problemes relacionats amb l’habi-
tatge.  En  nombres  absoluts  són
més reduïts que en altres districtes,
però  especialment  amb  la  gent
gran tenim situacions complicades.

Qui també passa i sobretot ha
passat en els darrers anys una si-
tuació complicada és el petit co-
merç. Li donen prou suport? Tenen
bona relació amb el sector?
Sí, la relació és bona. I no hem parat
de fer actuacions, com el recent lli-
bre El comerç de tota la vidao el pro-
jecte de les persianes artístiques de
Sants-Les Corts, que van en la línia de
donar suport al sector. Dit això, en
aquests moments estem treballant
bàsicament en dues àrees concretes
per intentar rellançar-les: Maternitat-
Sant Ramon i carrer Déu i Mata. Al-
tres zones ho tenen millor per l’es-
perit de poble que encara conserven.

“L’escola Ausiàs March 
no es tanca: el nou centre
que farem l’absorbirà”

“Hem demostrat
especial efectivitat

en l’àmbit 
de l’habitatge”

Perfil | Veí de l’Esquerra de l’Eixample, membre d’ICV i economista
Llicenciat en ciències econòmiques i empresarials, Agustí Colom és professor del departament de teoria

econòmica de la UB. Abans d’entrar a l’Ajuntament havia treballat en l’anàlisi de la crisi econòmica, el deute
i la fiscalitat. També va ser síndic de la Sindicatura de Comptes de Catalunya entre els anys 2004 i 2011. 

És membre d’ICV, veí de l’Esquerra de l’Eixample i diu que “toca de peus a terra per canviar-ho tot”. 

Agustí Colom / regidor de les Corts

Era regidor de l’Eixample fins que el pacte amb el PSC va provocar un ball de 
cadires als districtes. Aleshores, a Agustí Colom li va tocar agafar les regnes de 

les Corts, rellevant Laura Pérez. Ara, gairebé un any després, rep Línia Les Corts per 
valorar els primers mesos al capdavant d’un districte que diu que li és “familiar”.

Arnau Nadeu
LES CORTS

Foto: F. J. Rodríguez
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LECXIT
Des d’Òmnium les Corts hem en-
gegat el programa LECXIT, amb
el qual es vol millorar la compe-
tència i el plaer per la lectura dels
nostres infants. Es pretén també
incrementar l'èxit educatiu dels
infants, ja que els pocs hàbits lec-
tors  i  la manca de comprensió
dels  alumnes  afecten  el  rendi-
ment escolar en conjunt.

Es tracta d'una activitat d'a-
companyament  de  la  lectura
que s'ofereix a infants de 8 a 12
anys en horari extraescolar un
cop  per  setmana.  La  clau  del
LECXIT  recau  a  treballar  de
forma lúdica i amena gràcies al
voluntariat i a la implicació de
l'entorn proper als nens i nenes
que participen en el programa.

El  programa  es  coordina
des  d'Òmnium  les  Corts  amb
l’assessorament de la Fundació
Jaume Bofill, la col·laboració de
la Biblioteca Can Rosés i, espe-
cialment, de l’escola Ítaca, lloc
on es fa l’activitat.

LECXIT funciona gràcies a la
col·laboració  dels  voluntaris  i
voluntàries  que,  prèviament,
reben una petita formació per
poder acompanyar els infants
en la lectura. També és molt im-
portant la col·laboració de les
escoles i de les famílies. 

El projecte es va iniciar el curs
2011-2012  des  de  la  Fundació
Jaume Bofill i aquest curs es porta
a terme en més de 150 Punts LEC-
XIT d'arreu de Catalunya.

La  Junta  Territorial  d’Òm-
nium Cultural del districte de
les  Corts  ha  liderat  enguany
aquest Punt LECXIT, que és el
primer que es crea als barris del
nostre districte.

Totes  i  tots  aquells  que hi
vulgueu participar o informar-
vos  millor  del  projecte  ens
podeu  fer arribar un correu a
lescorts@omnium.cat.

PREMI SAMBORI
El  nom  d'aquest  premi  ve  del
terme sambori (xarranca), un joc

popular de carrer per a nenes i
nens que es juga a totes les co-
marques de parla catalana (ei-
xarranca al Camp de Tarragona,
sambori al País Valencià, nonet a
la Garrotxa, setmana al Penedès
i al Pla de l'Estany, palet al Ripo-
llès  i  xinga a  les  Illes Balears)  i
arreu del món.

El  Premi  Sambori  té  com  a
objectius  incentivar  l’expressió
escrita dins de l’àmbit escolar i

promoure la participació en un
projecte comú d’alumnes i cen-
tres de totes les terres de parla
catalana. Es tracta d’un premi de
narrativa  en  català  adreçat  als
alumnes de Primària, ESO i Batxi-
llerat de tots els Països Catalans.

Des del 2006, Òmnium Cul-
tural  organitza  i  impulsa  el
Premi Sambori Òmnium a Ca-
talunya, Andorra i la Catalunya
Nord, tot coordinant-se amb la

Fundació  Sambori,  que  orga-
nitza  aquest  concurs  des  del
1998 al País Valencià.

El Premi Sambori d’enguany
al  districte  de  les  Corts  ha
comptat amb la participació de
6 centres  i un total de 24 tre-
balls en les diferents categories
del premi.

Per a més informació:
www.sambori.omnium.cat

Opinió

Òmnium les Corts:
lectura i redacció escolar

Ple extraordinari sobre
l’educació pública al districte
ENSENYAMENT4El Consell del
Districte celebra avui un ple ex-
traordinari a petició de l’oposició
per tractar l’actual situació de l’e-
ducació públic al districte.

El ple servirà per tractar di-
verses qüestions, com ara la pe-
tició de la comunitat educativa
que demana que l’Escola Au-
siàs March no tanqui, la reivin-
dicació que es destini la masia de
Can Rosés a la construcció d’u-

na escola bressol que pugui com-
partir projecte educatiu amb
l’Escola Ítaca un cop es faci l’es-
cola situada a la cantonada d’An-
glesola amb Numància o que es
resolguin les necessitats d’espai
de l’Escola les Corts. 

Una hora abans del ple ex-
traordinari, a les cinc de la tarda,
hi ha convocada a la plaça Comas
una concentració “en defensa
de l’escola pública”.

Un cotxe acaba calcinat 
a la travessera de les Corts

INCIDENT4Un cotxe va quedar
calcinat a la travessera de les
Corts el passat 27 de març després
que es comences a cremar per
motius que es desconeixen.

Els fets van passar al voltant de
les sis de la tarda entre el carrer
Numància i el de Joan Gamper, al
davant de l’edifici El Rusc. L’in-
cident va obligar a tallar dos carrils
de trànsit en direcció al Camp Nou
durant dues hores. Posterior-
ment el vehicle va ser retirat.

URBANISME4Els veïns de les
Corts que s’oposen a la construc-
ció del nou complex residencial
per part del Bisbat,  que ells defi-
neixen com un “hotel”,  a la con-
fluència dels carrers Remei i Ga-
lileu s’estan plantejant convocar
una votació popular “perquè els
veïns del barri puguin expressar
la seva opinió sobre el projecte”.

Aquest grup de veïns s’em-
mirallen en la consulta que han
anunciat que volen fer els veïns del
barri de la Vila Olímpica contra la
construcció d’un nou alberg, un
cop l’Ajuntament ja ha anunciat
que no la convocarà tot i la insis-
tència d’ERC en la qüestió. De fet,
insisiteixen a demanar al Dis-
tricte que organitzi la consulta, ja
que sempre han recordat que un
dels pilars del programa electoral
de Barcelona En Comú eren “les
consultes veïnals”. Un escenari,
però, que sembla lluny de pro-
duïr-se, ja que el regidor Agustí
Colom ho descarta en una entre-
vista que avui publica aquest mit-
jà [veure pàgina 8] al·legant que
“nosaltres no enganyem la gent.

Quan es fa una consulta és perquè
serveixi d’alguna cosa i en aquest
cas estem davant d’una llicència
reglada que no depènd d’una
opinió”.

PROTECCIÓ DEL JARDÍ
Un dels aspectes del projecte
que més han denunciat els veïns
és   que la construcció del com-
plex residencial suposarà “la des-
trucció” dels jardins que actual-
ment hi ha l’espai on s’ha de fer
el nou edifici. 

En aquesta línia, en l’últim in-
forme municipal de patrimoni

relacionat amb la protecció dels
jardins, al qual els veïns i aquest
diari han tingut accés, s’especifi-
ca que, tot i que els jardins no es-
tan inclosos en els elements ca-
talogats a protegir, la “conserva-
ció dels jardins” sí que apareix en
l’apartat de possibles interven-
cions. De fet, el document re-
marca que l’espai enjardinat al
voltant del nou edifici hauria
d’augmentar, ja que està  previst
l’enderrocament de l’edifici de
planta baixa que hi ha al costat.
Això, però, no passa tal com està
dissenyat el projecte actual.

Imatge de la protesta de l’11 de març contra el projecte del Bisbat. Foto: Arxiu

Els opositors a “l’hotel” del Bisbat
estudien organitzar una consulta

Cultura popular | Trobada de Percussió de Les Corts
Els Diables de Les Corts van organitzar dissabte passat una nova edició de la Trobada de Per-
cussió de Les Corts. La jornada es va començar a les cinc de la tarda a la plaça Can Rosés i als

Jardins de les Infantes, d’on van sortir les cercaviles, que van anar fins a la plaça Concòrdia.
Finalment la plaça Comas va acollir  els lluïments de les colles i la revetlla de cloenda.
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Les nines sexuals es traslladen
a una casa de cites de les Corts
SOCIETAT4El tancament del pros-
tíbul de nines de Ciutat Vella fa
unes setmanes, pocs dies després
de la seva obertura,  havia deixat
la ciutat sense aquest tipus d’oferta.
Ara, però,  segons La Vanguardia,
les nines sexuals s’han traslladat a
les Corts, concretament a la casa
de cites Apricots, que té el seu lo-
cal al carrer Arizala.

Segons explica La Vanguar-
dia, Apricots té la llicència per ofe-

rir el servei de nines sexuals, les
LumiDolls, i des de fa una set-
mana ja ofereix la possibilitat
que qui ho desitgi pugui optar per
aquest tipus de relacions sexuals.

De moment la casa de cites té
a disposició dels clients dues ni-
nes sexuals. Qui vulgui passar una
estona amb aquestes nines ha de
fer una reserva prèvia d’una ha-
bitació. De fet, ja hi ha clients que
han sol·licitat aquest servei.

El carrer Johan Cruyff 
no serà a Arístides Maillol

NOMENCLÀTOR4El president
del Barça, Josep Maria Barto-
meu, va descartar dilluns que el
club demani que el carrer Arísti-
des Maillol sigui l’escollit per pas-
sar a ser, en un futur, el carrer Jo-
han Cruyff. Bartomeu, però, sí que
va dir que el club vol que el carrer
sigui “un del voltant de l’estadi”.

Les paraules de Bartomeu van
arribar després que uns dies abans
el vicepresident primer, Jordi Car-
doner, anunciés que el club de-
manaria a l’Ajuntament que “el ca-
rrer Arístides Maillol  es digui Jo-
han Cruyff”. Cardoner va afegir
que “d’aquesta manera, la direcció
de la seu social del club podria por-
tar el nom de Johan Cruyff”. Així

doncs, què passarà finalment?
En declaracions a Línia Les Corts,
el regidor Agustí Colom ha expli-
cat que “Cruyff mereix un reco-
neixement a la ciutat, però mai pot
ser en detriment del reconeixe-
ment a una altra personalitat sig-
nificativa, com per exemple Arís-
tides Maillol”. Colom apunta una
nova possibilitat: “Segur que tro-
barem al voltant de l’Espai Barça
algun lloc que ens permeti fer
aquest reconeixement. No cal pre-
cipitar-se: es generaran nous es-
pais que ens permetran trobar l'en-
caix oportú”. De fet, aquesta tam-
bé és l’opció preferida de l’Asso-
ciació de Veïns de les Corts, tal com
ha confirmat la seva presidenta.

URBANISME4La futura modifi-
cació del Pla General Metropoli-
tà que ha de permetre posar en
marxa les obres del nou Espai
Barça encara va per llarg però
ben aviat es podria produir un
nou pas endavant per tal que el
projecte avanci. I és que la tinent
d’alcaldia d’Ecologia, Urbanis-
me i Mobilitat, Janet Sanz, va
anunciar la setmana passada a
RAC 1 que la intenció de l’Ajun-
tament és portar la proposta de
l’Espai Barça “al Ple municipal
abans de l’estiu”.

Ara mateix l’Ajuntament està
a l’espera que el Barça li entre-
gui la seva proposta definitiva del
projecte. Un cop el club faci
aquest pas, el govern municipal
traslladarà la proposta a la res-
ta de partits durant un Ple mu-
nicipal per tal de debatre la
qüestió i, si hi ha la majoria su-
ficient, aprovar-la. De totes ma-
neres, Sanz també va afegir que
“cal veure com evoluciona el
procés participatiu” amb els
veïns, que actualment s’està
duent a terme amb reunions
cada dues setmanes entre els
mateixos veïns, el club i tècnics
municipals. Unes reunions que,
segons Sanz, s’estan desenvolu-
pant de forma positiva: “La gent
està participant activament i es-

tem assolint bons consensos que
ens permeten pensar que po-
dríem avançar”.

MATISACIÓ VEÏNAL
El ritme que preveu Sanz, però,
contrasta bastant amb els dels
veïns. En conversa amb Línia
Les Corts, Adela Agelet, presi-
denta de l’Associació de Veïns de
Les Corts, avisa que “encara hi ha
moltes coses importants per de-
finir”. Entre aquestes, Agelet en
posa tres d’exemple: el futur del
carrer de la Maternitat i la tra-
vessera de les Corts i les edifica-
cions que el Barça preveu fer a
Arístides Maillol. Sobre la Ma-
ternitat, Agelet deixa clar que “no

volem que es toqui” i amb la tra-
vessera de les Corts la situació és
similar, ja que els veïns volen que
es respecti el seu disseny actual.
Per últim, la presidenta dels
veïns recorda que a Arístides
Maillol hi ha “molta oposició a
les edificacions previstes, espe-
cialment pel tema de l’alçada”.

Sobre el desenvolupament
del procés participatiu -s’han fet
tres trobades i aviat es farà la
quarta- Agelet explica que “a es-
tones veiem bona voluntat però
estones sembla que se’ns vulguin
imposar algunes coses”. Per aca-
bar, aclareix que “és d’hora per
ser optimistes” i demana “no
córrer i fer les coses bé”.

Una imatge actual del Camp Nou. Foto: Cristian López

Sanz vol portar el futur Espai
Barça al Ple abans de l’estiu
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La independència de Cata-
lunya, per si sola, no és ga-
rantia de res. El món és ple

d’estats  que  no  tenen  res  a
veure amb allò que volem es-
devenir. Allunyem-nos, doncs,
de predicadors acrítics que s’a-
drecen a nosaltres venent-nos
la  independència  com  una
mena de  fórmula màgica que
tot  ho  cura.  Es  tracta,  això  sí,
d’una  oportunitat  per  acabar
amb el règim del 78 i intentar
canviar-ho  tot.  Que  en  l’inde-
pendentisme  –com  arreu–  hi
hagi venedors de fum no vol dir
que  la  independència  només
pugui ser fum. La independèn-
cia de Catalunya serà, sobretot,
allò que les persones progres-
sistes d’aquest país en facin. 

Amb  la  mal  anomenada
transició es va instaurar l’encara
vigent règim del 78. Aleshores –
i  donades  les  circumstàncies–
molta gent progressista hi va di-
positar part de la seves esperan-

ces. Tanmateix, sense un verita-
ble  procés  de  ruptura,  difícil-
ment  es  podia  passar  de
l’absoluta foscor del règim fran-
quista a la claror republicana que
s’anhelava i mereixíem. Tot lligat
i ben lligat des de i pels de dalt,
revestiren de modèlica una tran-
sició que donava continuïtat a
unes elits i estructures de poder
que, per tal de mantenir-se, no
podien  oferir  res  més  –ni
menys–  que una democràcia de
molt baixa  intensitat. Continu-
isme blanquejat per les urnes. 

Avui,  malgrat  l’emergència
de forces polítiques que creien
poder, el règim del 78 continua
sumant pràcticament tres quar-
tes parts del Congrés espanyol.
La ruptura democràtica de Cata-
lunya  amb  l’Estat  espanyol  és,
ara mateix,  l’única  hipòtesi  de
canvi  que  queda  en  peu  amb
possibilitats de qüestionar, des
de baix, l’actual sistema. Podem
construir una República catalana

que  reforci  els  vincles  amb  la
resta de pobles de l’Estat espa-
nyol,  fraternitzi  amb  les  seves
classes populars i enforteixi els
projectes  alternatius  que  s’hi
donen. Perquè trencar amb el 78
implicaria,  sobretot,  un  sisme
per a les elits dominants d’arreu. 

En aquest sentit, el paper de
les persones progressistes serà
determinant.  Seria  certament
paradoxal que en un moment
com  l’actual,  el  nacionalisme
d’uns i altres fes que conserva-
dors es comportessin de manera
progressista –participant en  la
ruptura– i progressistes es com-
portessin de manera conserva-
dora  –jugant  a  mantenir  la
imposada unitat d’Espanya–. 

Cap sobiranista es pot des-
entendre de l’actual procés de
ruptura precisament perquè no
és una qüestió de banderes, sinó
de sobiranies. El procés sobira-
nista és una oportunitat demo-
cratitzadora que pot transformar

la  realitat  de  l’Estat  espanyol.
Podem  protagonitzar  la  cons-
trucció republicana i així esdeve-
nir  la  garantia  del  canvi  social
que des de  les places reivindi-
quem. Podem obrir per baix allò
que pretenen tornar a tancar per
dalt i així construir una República
amb moltes més clarors que les
del règim instaurat des de la fos-

cor del franquisme. Certament,
res és garantia de res, excepte la
nostra  inhibició,  que  ens  con-
demnaria a tots plegats al fracàs.
La independència és una opor-
tunitat democratitzadora que no
hauríem de deixar escapar.

Joan Coma, sociòleg i
regidor de l’Ajuntament Vic

Opinió

Podem construir una República catalana que reforci els vincles 
amb la resta de pobles de l’Estat espanyol i ajudi a democratitzar-lo

La independència com a oportunitat

L’Ajuntament inverteix 42.000
euros en el petit comerç

SUBVENCIONS4L’Ajuntament
va invertir 42.729 euros durant
l’any passat per a projectes d’im-
puls al comerç de proximitat del
districte, fet que el situa una
mica per sota de la mitjana de la
ciutat, que és de 46.700 euros. 

En total, el consistori va in-
vertir 467.000 euros en els 10
districtes de Barcelona, argu-
mentant que els projectes d’in-
versió impulsats “s’ha centrat en

la dinamització en zones afec-
tades per obres de llarga dura-
da, aquelles on en els últims
anys hi hagi hagut una dismi-
nució del comerç de proximitat
o les que estan afectades per
centres comercials”.

En aquest sentit, les accions
concretes impulsades pel con-
sistori s’han centrat a promou-
re el comerç de proximitat du-
rant la campanya de Nadal.

El Pedralbes Centre celebra
una batalla artística

ART4Una selecció dels millors
artistes urbans de l’escena esta-
tal i internacional es van citar el
passat 25 de març a la plaça del
Pedralbes Centre per començar
una batalla. Una d’artística, però. 

Els integrants de la batalla
van estar durant tot el dia ela-
borant obres de gran format en
directe. Durant unes hores, els
vianants i els visitants del centre
comercial van poder ser testi-
monis del procés d’elaboració

d’una obra d’art, des del llenç
blanc fins a les últimes pinzella-
des. Aquesta activitat s’emmar-
ca en el projecte de l’UrbanArt
Barcelona, una plataforma de
mecenatge per a artistes que
dóna sortida a peces realitzades
pels artistes. “És una manera de
reivindicar el nivell artístic d’a-
quests creadors”, destaquen des
del Pedralbes Centre. Les obres
de la UrbanArt es podran veure
al centre els pròxims mesos. 

DINAMITZACIÓ4El districte
s’ha convertit en una pinacote-
ca d’art. Les persianes de molts
establiments de l’eix Sants-Les
Corts ja llueixen els grafits que
representen obres importants
de la història de la pintura.
També se n’estan reparant al-
gunes que han patit atacs i des-
trosses en els darrers dies. 

Aquestes intervencions ar-
tístiques estan coordinades per
Rebobinart, una plataforma
d’art urbà, i finançades al 88%
entre el Districte de les Corts i
el de Sants-Montjuïc –a raó
d’un 44% cadascun–, ja que
l’associació de comerciants de
Sants-Les Corts està establerta
als dos territoris. Aquests diners
cobreixen les pintures a les per-
sianes i un producte especial
que les protegeix. 

Tot plegat, el cost total del
projecte és d’uns 19.000 eu-
ros, segons expliquen des del
Districte, que també asseguren
que pròximament es farà una
ruta per les diferents persianes
artístiques. 

Abans, però, caldrà solucio-
nar els efectes que han causat
els “actes vandàlics” –bàsica-
ment pintades– sobre les per-
sianes de les botigues, tal com
els descriuen des de l’eix. 

De fet, des de l’eix lamenten
que l’últim cap de setmana del
passat mes de març hi va haver
“una onada” d’aquestes pinta-

des “no només a les persianes”,
sinó “a tot el districte”. 

Sigui com sigui, amb aquest
projecte –que l’Ajuntament el
vol fer extensiu a tota la ciutat–
es vol promocionar la xarxa de
comerços a través de la cultura
i “dotar de singularitat l’eix a
través de l’art”, expliquen des de
Sants-Les Corts. 

Les persianes emulen una pinacoteca d’art. Foto: Sants-Les Corts

Art a peu de carrer de la mà de
l’Eix Sants-Les Corts i el Districte

Tendència | Creix la confiança dels consumidors
La confiança dels consumidors ha crescut durant el mes de març, segons indica en 

el seu estudi mensual el Centre d’Investigacions Sociològiques (CIS). En concret, ha
crescut 4,6 punts en comparació al mateix període de l’any passat. D’aquesta manera,

l’índex de confiança se situa als 99,7 punts, el més alt des del desembre passat.
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COMERÇ4Quan  parlem  de
comerç al districte de les Corts par-
lem d’una activitat que ocupa un
paper central en  l’economia  i  la
vida  social  del  territori.  Un  co-
merç,  principalment  minorista,
que vol donar valor afegit al con-
sumidor, oferir una atenció per-
sonalitzada,  un  bon  tracte  i  se-
guiment al client. 

Després  d’un  procés  de  do-
cumentació  per  elaborar  la  pu-
blicació, que ha anat a càrrec dels
membres d’un Pla d’ocupació del
Districte, s’han recollit 64 dels co-
merços i establiments que fa més
de 40 anys que són al districte, dos
dels  quals  són  considerats  co-
merços emblemàtics. Aquesta sei-
xantena d’establiments estan re-
partits pels diferents barris de les
Corts. Així doncs, al llibre es poden
trobar 29 comerços del barri de les
Corts, 11 comerços del barri de la
Maternitat  i Sant Ramon  i 9 co-
merços del barri de Pedralbes. A
més, s’afegeixen a la llista 15 pa-
rades arrelades del Mercat de les
Corts  que,  en  el  llibre,  compta
amb un apartat propi per la seva
singularitat i tradició.

Per qui vulgui consultar-lo, el
llibre ‘El  comerç de  tota  la vida’

està disponible online a través de
la pàgina web del districte.

PRESENTACIÓ AL MERCAT
El passat dissabte 25 de març el
Mercat de les Corts va acollir l’ac-
te de presentació del llibre amb
una  matinal  festiva  que  va  in-
cloure  tallers  infantils  vinculats
al comerç. 

Així doncs, els més petits van
poder gaudir d’un taller de xapes

i van poder fer la seva particular
“compra” a les paradetes infantils.
A les 12 del migdia va tenir lloc la
presentació oficial del llibre, amb
la presència del regidor del Dis-
tricte,  Agustí  Colom;  de  Ferran
Oller, propietari de la Farmàcia An-
tiga,  un  dels  establiments  em-
blemàtics del districte que té gai-
rebé 160 anys d’història, i de Jo-
sep Maria Banach, de l’Associació

de concessionaris del Mercat de
les Corts.

Durant  la presentació, el  re-
gidor del Districte, Agustí Colom,
va afirmar que “el comerç ha es-
tat un element bàsic de desen-
volupament al llarg de la història,
amb una identitat i un segell de
personalitat propis”.  Colom va vo-
ler destacar que el petit comerç
“dóna  valor  afegit  al  consumi-
dor,  oferint  atenció  personalit-
zada, bon  tracte  i  seguiment al
client”, al mateix temps que va rei-
vindicar que “és un signe identi-
tari de Barcelona que aporta per-
sonalitat a l’entorn i cohesió social
al veïnat”.

El llibre ‘El comerç de tota la
vida’ és el primer pas per a con-
figurar el mapa dels establiments
comercials  arrelats  al  districte.
Ara  el  Districte  té  previst  co-
mençar  a preparar una  segona
edició per  incorporar altres co-
merços, de més de 40 anys, que
hi vulguin aparèixer.  Qui vulgui
que el seu establiment hi surti pu-
blicat, cal que es posi en contac-
te  amb  el  departament  de  co-
municació del Districte a  la  se-
güent adreça de correu electrò-
nic: comunicaciolescorts@bcn.cat.

El valor del petit comerç
» El llibre ‘El comerç de tota la vida’ recull 64 establiments arrelats del districte de les Corts 
» La publicació dóna valor afegit i reivindica el paper del comerç de proximitat als barris

BOTIGUES4El comerç de pro-
ximitat atrau els barcelonins, se-
gons dades de l’enquesta Òmnibus
Municipal de l’últim trimestre del
2016. Els veïns i veïnes aposten pels
establiments  propers  per  fer  les
compres habituals. Segons les da-
des  recollides  per  aquesta  en-
questa, la meitat de les persones
entrevistades assenyalaven la bo-
tiga de barri com l’establiment on
millor se senten (50,9%), seguit per
un 27,1% que se sent més ben atès
al mercat municipal. Una valoració
basada en criteris que es tenen en
compte  a  l’hora  del  procés  de
compra,  tals  com  l’honradesa

(94,9%), el tracte rebut (94,6%) i la
professionalitat (93,5%).

El  comerç  de  proximitat  és
l’escollit per més del 90% dels ciu-
tadans  per  comprar  productes
alimentaris i d’ús quotidià. Una
preferència  que  contribueix  a
tenir un comerç més sostenible,
ja  que  els  desplaçaments  per
cobrir les necessitats bàsiques als
comerços propers se solen fer a
peu. Tant és així que per adqui-
rir  aliments  (83,8%),  alimenta-
ció  fresca  (85,4%)  i  altres  pro-
ductes d’ús quotidià (81,9%) l’ús
de la resta de sistemes de trans-
port és molt poc rellevant.

El millor lloc per comprar

El petit comerç
ofereix un valor

afegit al consumidor

Tres imatges de la presentació del llibre ‘El comerç de tota la vida’. Fotos: Districte

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

Barris al dia
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DISSABTE 8 D’ABRIL
19:00 Els suecs Pain of salvation ofereixen un

concert a Bikini on faran gaudir els seus fans
dels temes del seu darrer treball, In the pas-
sing light of day. / Sala Bikini.

AVUI 5 D’ABRIL
19:00 Arrnca el taller Informàtica creativa, en

el qual els alumnes treballaran amb eines de
programació com Scratch o Snap. / Centre Cí-
vic Joan Oliver - Pere Quart. 

DEMÀ 6 D’ABRIL
20:00 A partir de demà i fins al 8 de juny, a Can

Deu es durà a terme aquest taller d’una ses-
sió a la setmana anomenat Maridatge de for-
matges. / Centre Cívic Can Deu.

TOT EL MES
Tot el dia El passat dissabte 1 va inaugurar-se

l’exposició Dones de Ravensbrück, organitzada
per l’Amical de Ravensbrück. Mostra els tes-
timonis de les supervivents d’aquest camp de
concentració nazi. / Seu del Districte.

A PARTIR DEL 7 D’ABRIL
Matí-Tarda L'escola Joso fa còmics al Japó és una

mostra de les obres de diversos alumnes d’a-
questa escola fan sota la supervisió de Ken
Niimura i Takeshi Miyazawa. / C. C. Can Deu.

DIUMENGE 9 D’ABRIL
17:00 La Sala Bikini acollirà el concert del

Young Festival aquest cap de setmana. Hi hau-
rà les actuacions de Xriz o de Martin Sangar,
entre altres. / Sala Bikini.

DIMECRES 12 D’ABRIL
18:00Música per als més petits és el nom d’a-

quest taller trimestral que, durant tots els di-
mecres a la tarda es farà a Can Deu. Places li-
mitades. / Centre Cívic Can Deu.

DISSABTE 25 D’ABRIL
12:30 Partit d’hoquei herba femení correspo-

nent a la 15a jornada de la Divisió d’honor fe-
menina entre l’RC Polo i l’RC Jolaseta de Get-
xo. / Camp Eduardo Dualde.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Montserrat Dulcet s’encarregarà de la
primera sessió del taller Ballmanetes,
estimulació músico-afectiva per a
nens d’entre 6 mesos i 3 anys. / Bi-
blioteca les Corts - Miquel Llongueras.

Engruna Teatre arriba a la
Farinera amb el show ‘Loops’

Dg. 19 d’abril a les 12:00

Des d’ahir està en marxa un taller tri-
mestral pensat perquè els usuaris de
tots els nivells aprenguin a fer servir
l’Excel, el Word i el PowerPoint. / Cen-
tre Cívic Josep Maria Trias i Peitx.

Tres mesos per dominar 
tots els secrets de l’Office

Tots els dimarts a les 15:30

El Joventut es juga la quarta
posició contra l’Ibaizábal
Dissabte 8 d’abril a les 16:00

La projecció de la pel·lícula Astral serà
la darrera sessió del Cicle de cinema so-
bre refugiats que va arrencar a mitjans
del mes passat. / Aula 28 de la Facul-
tat de Dret de la UB.

‘Astral’ clou el Cicle de
cinema sobre refugiats
Divendres 7 d’abril a les 14:00

Partit de bàsquet femení corresponent
a la 26a jornada de la Lliga femenina
2 entre el Joventut les Corts i el GDKO
Ibaizábal. / Pavelló de l’Illa.

BÀSQUET4Compte enrere per a
un dels partits més importants
per al Joventut. Dissabte a les 4
de la tarda, l’equip es jugarà
l’accés al play-off per pujar a la
Lliga femenina contra l’Ibaizábal.
I és que després de 25 partits, l’e-
quip s’ha plantat a l’última jor-
nada depenent de si mateix i vol
arrodonir un gran curs amb la
quarta plaça.

“Al començament de la tem-
porada hauríem signat un esce-
nari així, dependre de nosaltres
mateixes a casa”, valora el tècnic,
Sergio Manzano, a Línia les Corts.
“El que vull és que les noies gau-
deixin de la setmana, que el par-
tit no sigui una càrrega. Treba-
llarem aspectes psicològics, de
control de les emocions, però
també aspectes esportius. Al final
el que vull és que fem el nostre joc,
perquè és el que ens ha portat fins
aquí”, assegura un Manzano que
diu estar “tranquil” quan falten
poques hores per al partit.

El Joventut va aconseguir una
victòria (59-71) en el partit de la
primera volta que ha resultat clau

perquè l’equip tingui opcions d’as-
pirar a la quarta plaça. “No tindrà
res a veure amb el partit de dis-
sabte, allò era al gener i ara som
a l’abril. Espero un partit tancat,
dur i físic, però tindrem el suport
de l’afició, que serà un factor im-
portant”, assegura Manzano.

Les biscaïnes es plantaran al
pavelló de l’Illa amb una ratxa de
cinc victòries seguides (la segona
millor actual després de la de l’S-
natt’s Sant Adrià) mentre que el

Joventut ha perdut els seus da-
rrers dos partits.

HOMENATGE A PEPA SOLER 
Esportivament, el partit contra
les basques s’endu tot el prota-
gonisme, però institucional-
ment, el passat 25 de març el
club va veure com la Federació
catalana (FCBQ) homenatjava
Pepa Soler conjuntament amb 9
dones més que han fet història
en el bàsquet de casa nostra.

L’equip vol culminar una gran temporada amb la quarta posició. Foto: CJLC

El Joventut es juga l’accés 
al ‘play-off’ contra l’Ibaizábal

Futbol sala | L’UBAE reprèn la lliga rebent la visita del Salou 
L’aturada arriba a la seva fi. Aquest dissabte, l’UBAE torna a la competició per afrontar
l’avant penúltima jornada de la lliga contra l’FS Salou, l’onzè classificat, dissabte a tres

quarts d’una al Pavelló de l’Illa. Els mamuts, que encadenen tres victòries consecutives,
voldran mantenir la seva bona ratxa contra els tarragonins per mantenir la segona plaça.

El Polo derrota el Terrassa i és
més líder de la Divisió d’honor
HOQUEI HERBA4Jornada pro-
pícia. La victòria de diumenge
passat del Polo contra el Terras-
sa (4-0) combinada amb l’empat
de l’Egara i de l’Atlètic (2-2) fa que
l’equip de Carlos García Cuenca
ampliï la seva renda al capdavant
de la lliga. L’equip, invicte en les
competicions domèstiques aquest
curs, voldrà mantenir la bona in-
èrcia en la seva visita de diumen-
ge a la Real Sociedad de de San-
tander. Els càntabres ocupen la si-
sena plaça de la taula.

Per la seva banda, el sènior fe-
mení va veure frenada la seva es-
calada diumenge passat a Sant Se-

bastià, on va perdre contra la
Reial Societat. Les de Fabrizio
Demarchi voldran recuperar les
bones sensacions diumenge al
migdia a casa contra el Jolaseta.

ARRIBA EL TOP16 EUROPEU
I és que el dia a dia del sènior mas-
culí és la lliga, però en un horitzó
no gaire llunyà (divendres que ve
a les 3 de la tarda), l’equip jugarà
els vuitens de final de l’EHL con-
tra el Grunwald Poznan a Eind-
hoven. Si l’equip supera aquesta
ronda, els quarts de final també es
jugaran durant el cap de setmana
a la mateixa ciutat neerlandesa.

Q
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